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30 minuts de pluja torrencial
Dissabte, la tempesta que va assolar bona part de Catalunya va passar de forma agressiva per 
Badalona i va descarregar més de 20 litres per metre quadrat en només mitja hora

La tempesta que va assolar dissabte bona 
part de Catalunya no va passar de llarg 
per Badalona. Més aviat tot el contrari. La 
intensitat de la pluja va deixar prop de 24 
litres per metre quadrat en els prop de 30 
minuts de precipitacions, un dels registres 
més elevats de les quatre províncies. La 
mitja hora de pluja va crear un petit caos 
en alguns indrets de la ciutat. Entre ells, el 
més destacat, va ser la part de Martí i Pujol 
més propera a la costa i l’entorn de l’estació 

de Renfe. El pas soterrani que condueix cap 
a la platja per sota de les vies del tren va 
quedar completament inundat i va deixar 
en les retines de molts veïns unes imatges 
totalment sorprenents. S’hi van acumular 
prop d’un milió i mig de litres d’aigua que 
van obligar els serveis municipals a actuar 
durant pràcticament tot el dissabte. Un dels 
murs laterals del pas va quedar malmès per 
la pressió. L’estació també en va patir les 
conseqüències; moltes rajoles del terra si-

tuat a la sortida de la instal·lació ferroviària 
van aixecar-se i la vorera va quedar imprac-
ticable. També el pas soterrani de l’interior 
de l’estació, per passar d’una andana a una 
altra, va quedar inundat durant una bona es-
tona. Des de la regidoria de Via Pública han 
explicat que a la part més alta de la riera i al 
seu clavegueram hi havia brutícia acumula-
da que les precipitacions van arrastrar fins 
la part litoral, que tot i estar ben tractada i 
preparada va rebre massa quantitat de bros-

  L’entorn de 
l’estació de Renfe 
es va endur la 
pitjor part

  Al pas soterrani 
de Martí i Pujol es 
van acumular 1,5 
milions de litres 
d’aigua

  Unes 30 tapes 
de clavegueram 
van saltar arreu de 
la ciutat i alguns 
contenidors van 
flotar pels carrers

sa i aigua que van saturar els col·lectors i 
les bombes d’evacuació. No va ser Martí i 
Pujol, però, l’única part de la ciutat afectada 
per les pluges torrencials. A molts carrers 
de diferents barris es van viure situacions 
complicades amb petites inundacions. Més 
de 30 tapes de clavegueram de tota la ciutat 
van saltar per la gran acumulació d’aigua i 
inclús alguns contenidors d’escombreries 
van quedar flotant al bell mig de diversos 
carrers inundats.

Els successos han despertat aquests 
dies les crítiques de l’oposició, que, 
creu, tot això no hagués passat si el 
manteniment del clavegueram fos 
l’adequat. CiU ha destacat que, el 
2010, va haver-hi un temporal més 
fort però no es va produir tal “desas-
tre” i que això és degut a la disminu-
ció del pressupost en aquest sentit. 
Els socialistes, per la seva part, ma-
nifesten que les inundacions van ser 
conseqüència de no realitzar el man-
teniment “preceptiu” del col·lector de 
Martí i Pujol. Des de la regidoria de 
Via Pública asseguren que el clave-

L’oposició ho atribueix a 
la falta de manteniment

gueram del Centre està en “perfecte es-
tat de manteniment” i que la darrera re-
visió del col·lector es va dur a terme el 
passat març. La causa de tot, assegura 
el regidor Daniel Gracia, es troba en 
la intensitat de la pluja. “Les bombes 
s’aturen quan la quantitat d’aigua és 
més gran que la que poden treure, sinó 
es cremarien”. Gracia afirma que l’únic 
problema greu es va donar en la sorti-
da del clavegueram de Martí i Pujol, ja 
que la resta van evaquar l’aigua com es 
degut, i que els serveis municipals van 
treballar molt perquè tot quedés solu-
cionat el mateix dia.

Foto: Rafael TomásFoto: Oriol Canals

Foto: Remei Mani
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Can Ruti troba un possible 
tractament alternatiu al 
del marcapassos
Els serveis de Cardiologia, Reumatologia 
i Immunologia de l’Hospital Universitari 
Germans Trias i Pujol han descobert com 
un tipus d’anticòs que ataca teixits del 
propi cos en les malalties reumàtiques 
pot ser també responsable de bloquejar el 
batec cardíac en adults. La conseqüència 
d’aquest bloqueig és un tipus de síncope 
la causa de la qual no s’havia definit fins 
l’actualitat. La troballa obre portes per 
poder tractar els pacients que presentin 
aquesta malaltia amb fàrmacs immunosu-
pressors i per evitar haver d’implantar-los 
un marcapassos. Una síncope cardíaca 
és una pèrdua sobtada i transitòria de 
la consciència que, en alguns casos, té 
el seu origen en un bloqueig de la con-
ducció dels estímuls elèctrics del cor, 
i per tant del batec i del bombeig de la 
sang. Aquest bloqueig pot tenir diverses 
causes, com ara l’envelliment de l’òrgan, 
un infart de miocardi o una cirurgia car-

La marca H&M s’instal·arà al 
Màgic aquesta propera tardor
La marca de roba H&M va fer públic fa 
pocs dies que la propera tardor inaugurarà 
tres establiments en tot l’estat espanyol. 
Un d’ells serà a la ciutat de Badalona, en 
concret al Centre Comercial Màgic. Fa 
temps que es rumorejava i així ha quedat 
confirmat aquesta mateixa setmana tant 
per part de l’operador com per part de les 
instal·lacions badalonines. El que encara 
no és sap de forma oficial són la data exac-
ta de l’obertura ni la situació dins el propi 
centre. A priori, tenint en compte el tamany 
de les botigues que la marca sueca acos-
tuma a instal·lar i els espais disponibles a 
l’interior del Màgic, el local més adequat i 
previsible podria ser el que fins fa poc ocu-
pava el DelRio. Queda confirmada, doncs, 
una de les dues grans arribades al parc 
comercial badaloní dels propers mesos. 
L’altre serà la instal·lació d’un nou ope-
rador de super/hipermercat. El nom que 
sona amb més força per establir-se, pre-
visiblement a l’altre gran espai buit que va 

díaca, la majoria irreversibles.  L’equip 
de Germans Trias ha fet un nou pas en 
aquest sentit arran del cas d’una pacient 
de 26 anys que va ingressar a l’hospital 
amb una síncope. Després de descartar 
totes les causes habituals, els metges van 
comprovar que era portadora d’Anti-Ro i 
van fer-li un estudi de l’activitat elèctrica 
del cor. Així, van concretar per primera 
vegada a quina part del cor els Anti-Ro 
causen bloqueig, i com aquest millorava 
amb el tractament. Per tant, el bloqueig 
podria ser reversible. Els professionals 
van decidir tractar-la amb fàrmacs immu-
nosupressors i la pacient no ha necessitat 
el marcapassos després d’un any i mig de 
seguiment. Ara, es determinarà de mane-
ra sistemàtica la presència d’anticossos 
Anti-Ro a tots els pacients que ingressin 
amb una síncope, i continuarà treballant 
en la línia d’avaluar si és o no necessari 
implantar marcapassos.

Badalona celebra el primer any del nou 
passeig Marítim amb un gran festival

  Hi haurà prop 
de 50 parades 
de botigues i 
restaurants

  També un 
concert i una 
volada de globus 
de llum solidaris  

El passeig Marítim de Badalona serà 
l’escenari aquest proper dissabte 15 de 
juny del Badalona Summer Festival, una 
festa ciutadana per celebrar el 1r ani-
versari de la posada en marxa del nou 
tram del passeig Marítim i que inclou 
tota una jornada d’activitats festives i 
una fira marinera de comerciants de la 
ciutat, amb oferta lúdica i gastronòmica. 
Durant tot el dia, hi hauran més de 50 
carpes amb oferta comercial i gastròno-
mica d’establiments de la ciutat. Les ac-
tivitats festives s’iniciaran a les 17 hores 
amb una volada d’estels i jocs infantils. 
Durant la tarda, se succeiran activitats 
com una classe d’spinning, una desfilada 
de models o una mostra de ball a càrrec 
d’escoles de dansa de la ciutat. Per faci-
litar l’accés al passeig Marítim, el Port de 
Badalona obrirà les seves barreres perquè 
s’hi pugui aparcar de forma gratuïta. Mari-
na Badalona ha organitzat sortides amb el 
Quetx Ciutat de Badalona i també un con-
curs de fotografies amb l’aplicació Insta-

gram. A partir de les 21 hores, tots els as-
sistents podran assajar una flashmob, que 
es ballarà a les 21.30 hores. Després es 
farà el lliurament dels premis de diverses 
activitats. La festa també tindrà un caire 
solidari. Cap a les 22 hores, s’il·luminarà 
el cel amb fanalets voladors que es po-

dran adquirir el mateix dia a l’estand de 
l’Ajuntament, ubicat a la mateixa fira, per 
un euro. La recaptació total anirà desti-
nada al Banc dels Aliments. La previsió 
és que es puguin enlairar entre 1.000 i 
1.500 fanalets d’aquest tipus. El festival 
s’acabarà amb l’actuació de l’equip artístic 

de Tribu Urbana Center, i amb un concert 
amb música dels anys 80 i 90 a càrrec 
de Sarau 08911. L’esdeveniment compta 
amb l’estreta col·laboració d’un bon gra-
pat de comerciants, botiguers, restaurants 
i empreses de la ciutat, encarregades de 
finançar la totalitat de l’acte.

Ajuntament i agents privats locals organitzen tot un programa d’activitats per dissabte

Un home de entre 35 i 40 anys ha mort ofe-
gat aquest dimarts a la platja de Badalona. 
Els fets han tingut lloc pels volts de les 2:45 
de la tarda quan el socorrista de la platja de 
l’estació ha estat alertat de l’existència d’un 
cos flotant a l’aigua fora de la zona de bany, 
a més de 210 metres de la costa. Segons 
han informat els serveis de socorrisme de 
la platja, a les 14.43h s’ha avisat el telèfon 
d’emergències 112 i s’ha activat un dispo-
sitiu de rescat. Tot i que segons els Mos-
sos d’Esquadra l’home ja feia estona que 
era mort, a les 14.45h els socorristes han 
rescatat el cos i li han realitzat maniobres 
de reanimació fins a les 15.22h sense ob-
tenir resposta. Es desconeixen les causes 
de la mort, tot i que l’home no presentava 
signes de violència i hauria pogut morir a 
causa d’un tall de digestió, a l’espera que 
l’autòpsia ho confirmi. Tampoc se sap la 
identitat de la víctima, ja que només anava 
en banyador i no portava la documentació 
ni cap objecte personal a sobre.

Troben un 
home mort a 
la platja de 
Badalona

deixar el karting, és Mercadona. Tot i així, 
des del Màgic no es volen donar noms ni 
dates. El que sí és segur, és que aquestes 
novetats estan començant a generar molt 

de moviment. Admeten que algunes boti-
gues han tancat recentment, però afirmen 
que la dinàmica només pot millorar amb 
l’arribada de dues grans marques.
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La protesta dels treballadors i treballadores 
de la neteja dels edificis municipals conti-
nua. Dilluns, prop d’un centenar de perso-
nes del col·lectiu es va aplegar a les portes 
de l’edifici del Viver, pocs minuts abans 
d’una roda de premsa de l’alcalde Garcia Al-
biol i el seu equip, i les pancartes i el xivarri 
es van allargar durant una bona estona. Ahir, 
l’acció es va repetir a la plaça de la Vila. El 
comitè d’empresa de FCC, companyia res-
ponsable del servei de neteja, es va reunir 
la passada setmana amb la tinent d’alcalde 

Continua la protesta 
de les treballadores de 
la neteja municipal

Sota la consigna “I de sobte, la dignitat”, 
diumenge va tenir lloc una jornada a la plaça 
Pompeu Fabra per iniciar la recollida de diners 
per fer front a les taxes judicials que els quatre 
treballadors en vaga de fam necessiten per po-
der continuar el procés jurídic contra Comroc 
2006. Aquest cost inicial, que puja 3.500€, és 
impossible d’assumir per part de les quatre 
famílies després d’un any sense cobrar. Di-
ferents representants d’empreses i col·lectius 
en lluita, tant de Badalona com de fora del 
municipi, estan mostrant el seu suport: Can 
Ruti diu Prou, Papers i drets per tothom, Te-

Campanya solidària pels 
vaguistes de fam de Comroc

  S’ha començat 
a recaptar diners 
per pagar 3.500€ 
de taxes judicials

  El despaxt 
Col·lectiu Ronda 
es farà càrrec de 
la defensa dels 
treballadors

lefònica, TV3, Ensenyament, Caprabo, així 
com el Col·lectiu Ronda, que ha ofert el seu 
suport i es farà càrrec de la seva defensa legal. 
El despaxt assegura que intentarà aconseguir 
el compliment de les resolucions judicials que 
reconeixen la situació d’engany i impagament 
reiterat que han patit aquests treballadors. Ma-
nifesten que l’empresa ha fet una diferenciació 
entre la resta de treballadors i els quatre que 
pateixen l’impagament pel simple fet d’haver 
interposat una acció judicial el passat estiu, fet 
totalment prohibit per la Constitució. El núme-
ro de compte on es poden fer les aportacions 

per costejar les taxes judicials és el 3058-
0506-19-2810022419 (Caja Mar). Diferents 
entitats implicades en la reivindicació dels 
treballadors ja han començat iniciatives par-
ticulars per recaptar diners. A més, continuen 
les mostres de suport per part de veïns i veï-
nes. De fet, els quatre treballadors en vaga de 
fam dormen ara en una petita caravana que els 
hi han cedit per poder fer nit de forma més cò-
moda. L’acció de protesta, que ja supera amb 
escreix la vintena de dies, entra ara en una fase 
més crítica en la que els metges han d’estar 
molt més a sobre dels quatre homes.

Maritxu Hervás per continuar negociant les 
condicions de la plica del nou contracte. 
Els representants laborals expliquen que 
van entregar els documents que demostren 
que van arribar a un acord, fa un any, amb el 
tinent d’alcalde Ramon Riera per no retallar 
sous ni plantilla a canvi d’un ERE voluntari 
que els propis treballadors van accedir a fer 
el 2012. Ara, diuen, esperen que l’executiu 
se’ls estudiï i els convoqui per a una nova 
reunió. Avui hi ha programada una nova 
manifestació de la plantilla.
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El PSC ha presentat la campanya “Viure amb 
dignitat”, que gira entorn quatre pilars: nin-
gú sense llar, ningú sense aliments, ningú 
sense ingressos i un pla de xoc contra l’atur. 
El primer secretari de la Federació del Barce-
lonès Nord, Jordi Serra, la regidora del PSC 
badaloní Conxita Botey, i el tinent d’alcalde 
colomenc Raúl Moreno han contraposat 
els diferents models de polítiques socials 
portats a terme en una ciutat “governada 
per la dreta”, com és Badalona, i d’una altra 

El PSC posa de manifest la “desatenció” 
a les polítiques socials a BDN

El Grups Municipals de PSC i ICV-EUiA han 
entrat al registre de l’Ajuntament de Badalona 
la petició d’una celebració d’una Junta Gene-
ral Extraordinària de Badalona Comunicació 
amb l’objecte de substituir l’actual Consell 
d’Administració “per un que respongui més 
fidelment a la proporcionalitat de les forces 
politiques municipal”. Els dos partits re-
corden que el març del 2012, el Ple, amb 
vots favorables de PP i CiU, va aprovar la 
modificació del Reglament d’Organització i 
Funcionament del Servei Públic de Comu-
nicació Audiovisual de Badalona, l’article 14 
del qual diu que “les votacions del Consell 
d’Administració seran ponderades de confor-
mitat amb la representativitat que ostenti cada 

ICV-EUiA i PSC insten nomenar un 
nou consell a BDN Comunicació

grup”. Socialistes i ecosocialistes manifesten 
que existia un termini d’un any per adaptar els 
estatuts al nou reglament i, passat aquest pe-
riode, insten la celebració d’una junta extraor-
dinària. El  govern municipal s’ha mostrat 
“sorprès” perquè això “res té a veure ni amb 
el el seu consell d’administració”. La tinent 
d’alcalde Maritxu Hervás creu que la petició 
té a veure “amb qüestions polítiques, no són 
ni d’organització ni de la pròpia televisió i la 
ràdio”, que aquesta setmana s’han vist com 
les principals vies que els badalonins escu-
llen per informar-se. A més, considera que 
“és una proposta que no està ben fonamen-
tada jurídicament” i que, en tot cas, es podrà 
discutir “quan es convoqui properament la 

junta general d’accionistes”. “L’adaptació dels 
estatuts està feta ja des de fa molts mesos”, 
manifesta el govern local. Actualment, el 
Consell d’Administració actual està compo-
sat per 4 representants del PP, 1 de PSC, 1 de 
CiU i 1 d’ICV-EUiA.

“governada per l’esquerra”, com és el cas 
de Santa Coloma. Conxita Botey ha posat 
sobre la taula la “desantenció del govern de 
García Albiol a Badalona pels col·lectius més 
desafavorits” i ha criticat que el govern local 
“només hagi donat dues beques d’escoles 
bressol en un any”. Jordi Serra, per la seva 
banda, ha advertit del “perill del tancament 
del Banc d’Aliments a Badalona” per la manca 
d’stock i “la despreocupació de l’alcalde del 
PP en posar solució a aquesta situació”. Una 

CiU acusa el govern local 
de sancionar una entitat de 
menors per impagar l’IBI
El grup municipal de CiU ha acusat el govern 
local del PP de sancionar amb 5.000 euros 
l’entitat que gestiona el centre d’acollida de me-
nors maltractats i en risc d’exclusió social de 
Can Solei des de l’any 2010. L’executiu local, 
asseguren, pretén sancionar per l’impagament 
de l’IBI aquesta institució que té cura d’infants 
tutelats per la Generalitat de Catalunya. A tra-
vés del seu president, Ferran Falcó, CiU ha 
instat el PP a paralitzar l’expedient sancionador 
i a aplicar en aquest cas la legislació espanyo-
la que preveu bonificacions en l’IBI de fins el 
95% per a entitats d’interès o utilitat municipal 
de caràcter social. En aquest sentit, proposa 
“presentar al proper Ple municipal una mo-

dificació de la Ordenança Fiscal de l’IBI que 
inclogui aquesta bonificació de tal manera que 
ni aquesta ni altres entitats que desenvolupen 
una funció social hagin de pagar la totalitat de 
l’IBI”. El govern municipal ha esclarit que “els 
5.000 euros que se li reclamen a l’entitat no 
corresponen a cap sanció, sinó a l’obligació 
tributària de l’IBI”. Així mateix, explica que 
l’Ajuntament, ni ara ni abans, “no ha contem-
plat mai a l’ordenança de l’IBI la bonificació 
del 95%. Tot i així, assegura estar “disposat 
a seure amb CiU per acordar un tracte espe-
cial en les ordenances fiscals a aquesta mena 
d’entitats de caràcter social”, i que així es farà 
de cara a les properes ordenances.

Una nova recollida de menjar 
pel Banc d’Aliments de CDC

Més de 400 quilos de menjar, fonamentalment 
oli, arròs, pasta i llegums, van recollir militants 
i simpatitzants de Convergència Democràtica 
de Catalunya ahir al matí, en tres hores, davant 

  Consideren que 
l’actual no està 
ponderat i que no 
s’ha aplicat el nou 
reglament aprovat

situació que contrasta, diuen, amb la realitat 
a la ciutat veïna, on es destinaran 1,8 milions 
per assegurar un àpat equilibrat al dia a 2300 
estudiants en risc d’exclusió social. Raúl Mo-
reno ha fet un repàs de les diferents polítiques 
socials portades a terme pel PSC colomenc, 
com els 1,3 milions d’euros destinats a ajuts 
d’urgència social, els 800.000€ destinats 
a plans d’ocupació propis, i els 250.000€ 
que enguany destinaran a beques d’escoles 
bressol. 

una de les portes d’accés al Mercat Torner de 
Badalona. Avui, divendres, l’agrupació política 
tornarà a dur a terme la mateixa acció; en aquest 
cas serà al Mercat Maignon, però està previst 
fer-la a altres mercats de la ciutat. El president 
del grup municipal, Ferran Falcó, agraeix la 
col·laboració dels veïns, i explica que “aquesta 
iniciativa pretén que els ciutadans tinguin un 
punt més de lliurament d’aliments a una insti-
tució que sap perfectament a qui han d’arribar 
tots aquests productes”.
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Tres parròquies de Badalona –Sant Jau-
me, Sant Pau i Lloreda– han rebut ali-
ments per valor 3.600 euros procedents 
de donacions solidàries, fruit d’una 
campanya que ha organitzat l’empresa 
municipal Engestur. Les parròquies estan 
situades als barris de Gorg, Pep Ventu-
ra i Lloreda i estan vinculades a Càritas. 
La campanya es va iniciar el passat mes 
de desembre de 2012 quan Engestur va 
organitzar dos tornejos infantils solida-
ris, un de bàsquet i un altre de futbol. 

Tres parròquies locals 
reben aliments per 
valor de 3.600 euros

Quatre residències de gent gran de Badalo-
na oferiran àpats gratuïts a persones de més 
de 65 anys amb dificultats econòmiques o 
socials. Aquest és el principal acord del 
conveni del projecte solidari “Compartint 
taula”, que avui han signat l’alcalde de Ba-
dalona, Xavier Garcia Albiol i els represen-
tants de les residències adherides al con-
veni: la Residència Berllor, la Residència 
Martal, la Residència i Centre de Dia Parc 
Serentill i la Fundació Roca i Pi. El projecte 
solidari “Compartint taula” té com a objec-
tiu oferir un servei de menjador temporal 
en les residències o centres de dia asso-
ciades a l’Associació Catalana de Recursos 

Àpats gratuïts per a gent gran 
amb dificultats econòmiques

Assistencials, proporcionant àpats gratuïts 
a persones de més de 65 anys de Badalona 
que hagin estat derivades des dels ser-
veis socials bàsics per estar en dificultats 
econòmiques o socials. La iniciativa també 
pretén apropar les residències de gent gran 
participants a les persones del barri on es-
tan ubicades i esdevenir d’aquesta manera 
un recurs de referència a la zona. Les qua-
tre residències privades oferiran en total, 
cada dia de dilluns a divendres, els dinars 
i sopars a 16 persones més de grans de 65 
anys, que estiguin soles, amb una situació 
econòmica precària, i que siguin autòno-
mes per poder desplaçar-se diàriament des 

del seu domicili fins a la residència. En to-
tal, la xifra d’àpats que s’oferiran durant un 
any serà de 7.680. El projecte s’emmarca 
dins un conveni marc de col·laboració 
entre l’Associació Catalana de Recursos 
Assistencials (ACRA), el Departament de 
Benestar Social i Família de la Generalitat, 
l’Associació Catalana de Municipis i Co-
marques, i la Federació de Municipis de 
Catalunya. Badalona comptava amb expe-
riències prèvies en aquest àmbit. Es tracta 
dels anomenats àpats socials, que des de 
fa uns anys s’estan oferint, a preus baixos, 
en les residències de l’Institut Municipal de 
Serveis Personals .

Cada nen participant i també cada família 
aportava aliments, amb la qual cosa es va 
aconseguir recaptar al voltant de 700 qui-
lograms de menjar. Aquests aliments ja es 
van lliurar a tres parròquies de Badalona. 
A banda de recollir aquests aliments, 
diferents empreses van fer aportacions 
econòmiques. De tots els diners reco-
llits en aquella ocasió, ara s’han destinat 
3.600 euros a fer una compra d’aliments 
a Supermercats Del Río, que són els que 
avui s’han lliurat a les parròquies. 

  4 residències 
de Badalona 
oferiran menjar 
solidari

  En total, se 
serviran 7.680 
àpats durant tot 
l’any
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Endesa ha finalitzat recentment les obres 
d’instal·lació d’una línia subterrània de 
mitja tensió a 25 kV amb l’objectiu de 
millorar la qualitat i la continuïtat del 
subministrament elèctric als clients dels 
municipis de Sant Adrià de Besòs i Ba-
dalona.
L’actuació, que ha suposat una inversió 
de 85.000 euros aportats íntegrament 
per la companyia, ha consistit en l’estesa 
d’un cable de 765 metres de longitud. El 
nou traçat de línia, que s’inicia a la sub-
estació Besòs i transcorre per l’avinguda 
Eduard Maristany, contribueix a la mi-
nimització de l’impacte visual de la in-
fraestructura elèctrica, ja que en la seva 
majoria passa per una galeria subterrà-
nia paral·lela a la línia R-1 de Rodalies i 
al Trambesòs, creuant el riu, on enllaça 
amb la xarxa de 25 kV existent a la zona.
La línia actual substitueix una altra de 
menor tensió i amb un recorregut molt 
irregular i serpentejant, de manera que 
amb l’actuació s’augmenta la capacitat 
del cable fins a 18 MW. Així doncs, els 
treballs milloren la seguretat i la qualitat 
del servei als clients dels dos munici-
pis que depenen directament de la línia, 
Sant Adrià de Besòs i Badalona.

Nova línia 
soterrània de 
mitja tensió 
d’Endesa

El Casal dels Infants 
llença un crit d’ajut a 
Badalona per l’estiu

El col·lectiu Procés 
Constituent es presenta 
diumenge a Badalona

El Casal dels Infants ha llençat des de fa 
uns dies un crit d’ajuda per atreure volun-
taris que participin dels seus programes 
a Badalona. Aquest estiu, l’entitat fa un 
“esforç extraordinari per mantenir oberts 
el màxim de projectes possible, ampliar 
els horaris d’atenció per oferir més de 
200 places als barris de Llefià i Sant Roc 
i doblar així la capacitat de l’any passat”. 
Des del casal són conscients que moltes 
famílies no es poden fer càrrec del seus 
fills en finalitzar el període escolar per 
manca de xarxa familiar o recursos, i que 
l’estiu pot ser una època molt dura per a 
qui no pot gaudir d’unes vacances. “Per a 

molts infants i joves, l’estiu es resumeix 
a tenir temps lliure, pocs recursos i mol-
tes hores al carrer, per això no tanquem 
per vacances, perquè és una època deli-
cada”, expliquen els responsables de la 
institució social. En aquest sentit, neces-
siten ser més “persones que acompanyen 
persones”, i tirar endavant les activitats i 
plans programats, com els casals d’estiu 
amb infants de 0 a 6 anys, amb adoles-
cents i joves; les classes intensives de 
català; les activitats amb famílies o les 
sortides culturals. El Casal dels Infants 
ajuda anualment més de 5.600 infants i 
joves amb 800 voluntaris.

Els impulsors de la iniciativa Procés Cons-
tituent a Catalunya es presenten el proper 
diumenge al Barcelonès Nord. El col·lectiu 
celebrarà un acte en la plaça Trafalgar del 
barri de Llefià que anirà dirigit a tota la 
ciutadania de Badalona, Santa Coloma i 
Sant Adrià i que comptarà amb la presèn-
cia de Teresa Forcades i Gerardo Pisare-
llo. L’organització ha convocat la trobada 
en un espai públic per facilitar l’accés del 
màxim nombre de persones i habilitarà 
diferents punts d’informació a partir de les 
18h per divulgar els punts bàsics del seu 
manifest. També està prevista la traducció 
de l’acte a llenguatge de signes per a per-
sones sordes. La monja benedictina Tere-

sa Forcades i l’economista Arcadi Oliveres 
impulsen aquest moviment ciutadà que té 
per objectiu la convocatòria d’un procés 
constituent a Catalunya que permeti que el 
poble decideixi democràticament i pacífi-
cament quin model d’estat, de país i de so-
cietat desitja. El full de ruta del col·lectiu 
compta amb 10 punts bàsics, entre els 
quals destaquen l’expropiació de la ban-
ca privada i la creació d’una banca ètica 
i pública, una democràcia més profunda 
amb més participació i canvis del model 
electoral, defensa de la classe treballadora 
i els seus drets, limitar les privatitzacions 
i reivindicar un potent sector públic, entre 
d’altres.
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Savané: “La meva 
primera idea és 
renovar amb la Penya” 

El pivot del Fiatc Joventut, Sithapa Sava-
né, ha assegurat que té com a “primera 
idea” renovar amb el conjunt verd-i-ne-
gre. L’interior senegalès ho ha dit en un 
acte a la universitat de Las Palmas, en 
que ha parlat l’experiència “Ruta 7” un 
projecte de cooperació a les illes a través 
de la fundació Yakaar que ell mateix pre-
sideix. Savané ha destacat la confiança 
de Maldonado “per liderar el projecte al 
vestidor i també a la pista, disputant mo-
ments importants”, i ha reconegut que és 

“lògic” plantejar-se el futur “any a any” 
tot i considerar que “a nivell d’habilitat 
física” es veu per “seguir jugant molt 
més temps”. “Tinc les ganes intactes de 
continuar en el bàsquet professional”, 
ha afegit. La continuïtat del pivot va lli-
gada a la de Maldonado, que va fer una 
contraoferta al club reclamant mantenir 
l’actual cos tècnic. Ara però, tots els mo-
viments encara pengen d’un fil fins que 
es desbloquegi la situació de la direcció 
de l’entitat.

Foto: Charly Mula - EFEDOS
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Villacampa i Riera no acosten 
posicions pel relleu de la Penya
Si res no canvia Villacampa seguirà presidint l’entitat badalonina
El futur del Joventut de Badalona segueix 
sent molt incert. Tant que a dia d’avui 
és molt difícil saber qui dirigirà la nau la 
propera temporada. Com avançàvem la se-
tmana passada, Marcel Riera va fer un pas 
enrere en les seves aspiracions per rellevar 
Villacampa i des d’aquell moment, res ha 
millorat en favor d’una transició tranquil·la, 
com el club volia des de l’inici. Els actuals 
dirigents de la Penya no han rebut bé la fre-
nada en sec de Riera, que si bé era capaç 
d’assumir una sèrie de riscos per entrar 
al club, li han desaconsellat l’entrada en 
aquestes condicions. La decisió del presi-
dent de Baspenya ha fet créixer el nervio-
sisme de l’actual junta i ha creat un ambient 
poc propici per seguir dialogant. De fet, les 
reunions posteriors a l’anunci de Riera han 
estat curtes, gens productives i han vis-
cut moments de tensió. A hores d’ara, les 
dues postures no han tornat a fer cap pas 
per acostar-se i segueixen molt distants. 
El no de Marcel Riera a entrar en aquestes 
condicions és molt ferm, tot i rebre moltes 
trucades amb promeses d’ajuda. Riera s’ha 
reunit amb diferents partits polítics per tro-
bar solucions, i és que tothom vol ajudar 
en la situació tant greu en la que es troba la 
Penya. El cas però, és que Riera demanava 

coherència per aquest curs, el primer des-
prés de la sortida del concurs, però s’estima 
que hi ha un déficit proper als 2 milions. La 
Penya té encara té 16 dies per aconseguir 
uns diners que equilibrin el pressupost 
d’aquesta temporada, i d’aquesta manera 
complir la demanda de l’única persona que 
s’ha postulat per dirigir el club. De no ser 
així, tot apunta que Villacampa seguirà al 
capdavant i haurà de seguir buscant solu-
cions per resoldre els problemes de treso-
reria, que tard o d’hora ofegaran el club.

Les opcions de 
canvi són mínimes 
però es continua 
treballant a 3 
bandes: Club, Riera 
i Administració

Foto: Penya
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Em costa escriure aquestes línies, unes 
línies que feia temps que sabia que hauria 
de fer però que no per això són més fàcils 
d’escriure. Com li vaig comunicar a en 
Jordi Martí fa uns mesos, he decidit deixar 
de formar part del Club Joventut Badalona. 
M’han explicat que el meu avi abans de ve-
nir-me a visitar al hospital quan vaig néixer 
va fer les gestions necessàries per fer-me 

Carta de comiat
Exjugador i entrenador del Club Joventut BadalonaJoan Rallo

soci de la Penya. Recordo el dia que la meva 
mare em va ensenyar a botar la pilota i el dia 
que, amb quatre anys, el meu pare em va portar 
de la mà a entrenar a La Plana, amb el Joventut. 
Des d’aquell dia han passat 25 anys. 24 tem-
porades senceres jugant o entrenant gairebé 
cada dia. Entrant per la porta de La Plana, de 
la Nau, d’Àussies March o de l’Olímpic. De fet, 
crec que no se el que és la vida sense aquesta 
rutina. Sóc molt conscient que no és l’adéu de 
cap jugador d’elit, ni tan sols d’un entrenador 
que hagi estat uns anys al primer equip. Que el 
seu ressò mediàtic és mínim i que la importàn-
cia és petita. Com ha de ser. Tot això no impe-
deix que els meus sentiments respecte aquest 
adéu puguin ser més forts que el més mediàtic 
dels adéus i que vulgui, a través d’aquest es-
crit mostrar l’agraïment més gran imaginable 
al Joventut per tot el que he pogut viure aquí. 
Aquestes darreres setmanes he intentat gau-
dir més encara de cada entrenament, de cada 
partit, de cada minut compartint estones amb 

altra gent del club. Estic segur que he gaudit 
el màxim que podia aquestes 24 temporades. 
Sempre he tingut la consciència de que estava 
rodejat dels millors i que el que em treia tantes 
hores de la meva vida era una ocupació immi-
llorable. Recordo el meu primer entrenament, 
els anys de bàsquet mini en els que encara no 
t’has deixat enganyar pel món i no et bases en 
el resultat per entendre si t’ho has passat bé o 
no, recordo anar creixent i enamorar-me cada 
cop més d’un joc que t’ensenya a veure quan 
algú que té el mateix objectiu que tu necessita 
ajuda. Entendre que hi ha mirades que diuen 
més que paraules i descobrir en una pista de 
bàsquet les essències de la vida: la justícia i la 
injustícia, la sort, l’esforç...
Recordo amb molta intensitat l’alegria de veu-
re que un company que havia jugat amb tu 
debutava amb el primer equip, la tristesa de 
les derrotes.Recordo el primer entrenament 
que vaig fer com entrenador, en un campus, 
i de cop descobrir que allò era una cosa que 
m’apassionava. Recordo els primers anys en-
trenant minibàsquet i fent d’ajudant a equips 
més grans. Les hores i hores passades al 

La selecció 
espanyola sub 18 
compta amb 6 
verd-i-negres a la 
preselecció, la sub 
19 amb 2 i la sub 
20 amb 2 més

La Penya, font de les 
seleccions de formació
La Penya tornarà a ser un any més el club que 
més jugadors aporta a les seleccions de for-
mació. El passat mes de desembre 8 jugadors 
verd-i-negres van jugar amb les seleccions 
catalanes infantil i cadet al campionat de se-
leccions autonòmiques. Ara, amb l’estiu a la 
cantonada, estan sortint les primeres preselec-
cions de cara als compromisos de la selecció 
espanyola, i totes tindran representants de la 
Penya. La que tindrà un color més verd-i-negre 
serà la sub18 -la dels júniors campions- que 
ha cridat a 5 jugadors de la Penya que repe-

teixen convocatòria amb aquesta generació. 
Són Agustí Sans, Alberto Abalde, José Nogués, 
Gerard Gomila i David Iriarte. A més, els acom-
panyarà Xavi Assalit, que ha estat cridat en qua-
litat de jugador convidat. També hi serà Ferran 
Ventura, que fins fa dues temporades jugava al 
Joventut. La sub18, que serà entrenada per Jota 
Cuspinera, es concentrarà a partir del 24 de 
juny per disputar l’europeu de Letònia del 18 al 
28 de Juliol. A la sub19 (la generació del 94) hi 
haurà dos verd-i-negres. Un serà José Nogués, 
que doblarà amb dues seleccions, i l’altre Al-

El Cadet B, nou campió 
d’interterritorial

El cadet B de la Penya es va proclamar 
campió de la categoria interterritorial. Els 
verd-i-negres van guanyar una final a 4 or-
ganitzada al pavelló municipal de Sant Pere 
de Ribes que es va resoldre en un únic dis-
sabte. Al matí, es va desfer del Vic per 57 
a 67. Els d’Osona havien quedat campions 
del seu grup amb només 3 derrotes mentre 
que la Penya havia arribat a la cita com a 
segon del seu amb 4 partits perduts. En 
l’altre semifinal, el Lleida va guanyar de 15 
al Cornellà per 66 a 81. Tot i que els de la 
terra ferma no havien perdut cap partit a la 

lliga regular (18-0) van acabar sucumbint 
contra la Penya per 77 a 68. Aquest va ser 
l’últim partit de l’entrenador, Joan Rallo, 
que deixarà el club aquest mateix estiu.

Foto: Penya

bert Homs, que enguany ha jugat amb el Prat. A 
més, també hi serà Sergi Hernàndez, que l’any 
passat jugava al júnior de la Penya i aquest any 
ho ha fet amb el sènior de l’Hospitalet. Els nois 
de Luis Guil ja van començar la concentració 
el passat 3 de juny de cara al Mundial de Pra-
ga del 27 de Juny al 7 de Juliol. A la selecció 
sub20 (la de la generació del 93) hi haurà Gui-
llem Vives i Àlex Suàrez, que aquest any han fet 
una gran campanya amb el Prat i han gaudit de 
minuts de qualitat amb el primer equip. Estaran 
entrenats per Sito Alonso i el fins ara tècnic 
del júnior de la Penya, Paco Redondo. Aquest 
combinat començarà a treballar el 15 de Juny 
de cara a l’europeu d’estonia del 9 al 21 de ju-
liol. Queda per saber encara la preselecció de la 
sub16, la que formaran els jugadors que aquest 
any han estat cadets, i que es concentraran el 
15 de juliol per disputar l’Europeu d’Ucraïna del 
8 al 18 d’agost. Tot i que encara no han trans-
cendit els noms, el combinat d’aquesta gene-
ració va fer uns partits de prova aquest any a 
Guadalajara amb una llista de 15 jugadors entre 
els que hi havia 3 verd-i-negres: Àlvaro Reyes, 
Xabi López i Samu Dominguez. Aquest equip 
estarà entrenat per José Silva.
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Olímpic mirant entrenaments, parlant amb 
entrenadors de totes les categories del club, 
compartint totes les coses de cada equip. 
Això fa gran el nostre planter. Recordo també 
l’ambició per entrenar millors equips, per de-
mostrar amb resultats que era la persona vàlida 
per aquell equip. Recordo la satisfacció quan 
ho aconseguia i la ràbia de perdre. L’ultima 
sensació que tinc és que tampoc importa tant. 
Esportivament he après moltíssim més de 
la derrota i personalment m’ha omplert molt 
més la satisfacció personal del trajecte reco-
rregut que no pas de la meta. Ara sento que 
totes aquestes sensacions que m’han mogut 
aquests anys han perdut intensitat i sento que 
necessito canviar de lloc. Necessito sentir-les 
de nou a algun altre lloc. Tant de bo tingui, en 
el futur, la possibilitat de tornar-les a sentir a la 
Penya. No vull escriure noms. Seria injust i el 
llistat de gent a la que estic agraïda és inaca-
bable. Porto molt a dins als meus companys 
quan jugava, als meus entrenadors que van fer 
una feina inhumana quan els resultats encara 
no acompanyaven, a tots els entrenadors del 
club amb els que he tingut la sort de compartir 

equip, discussions, xerrades. I a tots i cada 
un dels jugadors als que he tingut el privi-
legi d’entrenar. He tingut molta sort. Estic en 
deute amb preparadors físics, serveis mè-
dics, delegats, gent de manteniment, i amb 
els treballadors, directius i consellers que si 
que han cregut en el bàsquet base. A tots 
els caps de cantera, directors de l’escola 
de bàsquet i coordinadors que he tingut. A 
tots. Ha sigut al·lucinant. No tinc cap retret 
al club. El meu agraïment serà etern allà on 
estigui.M’ha donat infinitament més del 
que jo pugui arribar a donar-li mai. És molt 
gran, la Penya és molt gran...

Força Penya

Joan Rallo deixa 
la Penya amb 
un altre títol de 
cantera

Foto: FIBA
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Piti Belmonte és el nou 
tècnic del Badalona

El Badalona ha aconseguit ser el més ràpid 
en la cursa per l’entrenador més desitjat. Di-
versos equips de Segona B, i també algun 
de Segona, semblava que sospiraven per 
convèncer a Piti Belmonte. L’ex del Sant An-
dreu buscava un repte que el motivés, una 
aventura sòlida, un projecte amb base i fo-
naments. Després d’alguns dies d’incertesa, 
de rumors diversos i deliberacions contí-
nues, el Badalona i Piti Belmonte van arribar 

El club va 
anunciar el cap 
de setmana que 
l’ex del Sant 
Andreu seria 
l’encarregat de 
dirigir l’equip

Dos d’ells han 
jugat enguany 
cedits pels 
seus clubs 
d’origen

divendres a un acord i van segellar la con-
tractació del sabadellenc per l’entitat esca-
pulada pel pròxim curs. La directiva badalo-
nina volia començar la construcció del nou 
equip amb la incorporació de l’entrenador. 
Per això les negociacions no s’han demo-
rat en excés, com en canvi sí va passar per 
exemple el curs passat. Piti Belmonte va 
rebutjar seguir en el Sant Andreu cercant 
quelcom més, una proposta que el satisfés. 

Que s’hagi decidit pel Badalona parla doncs 
molt bé de l’entitat betuliana, que ha acon-
seguit convèncer a un dels tècnics de moda 
gràcies a un projecte sensat a la vegada que 
atractiu. Piti Belmonte va ser durant molts 
anys jugador, passant per les files del Saba-
dell, el València B, el Badalona o la Grama-
net. Precisament a la Gramenet va debutar 
com a tècnic. Més tard ha entrenat al San 
Cristóbal i el Sant Andreu.

L’ex escapulat 
Luis Blanco serà el 
segon entrenador

Sergio Cortés, Marcelo i Jordi Quintillà, 
les úniques baixes del tot confirmades

Hospi, Lleida 
i Huracán es 
compliquen 
l’ascens

El nou tècnic del Badalona no vindrà sol. 
Amb ell arribaran un segon entrenador i 
un preparador físic. El nom de l’ajudant 
de Piti és de sobra conegut per l’afició es-
capulada: Luís Blanco. L’ex jugador va ser 
una de les figures del CF Badalona du-
rant la darrera dècada, aconseguint amb 
l’equip l’ascens a Segona B, un títol a la 
categoria de bronze i una Copa Federació. 
A més, va ser un dels protagonistes de la 

Els dos representants del grup de Segona 
B en què estava enquadrat el Badalona han 
vist aquest cap de setmana com les seves 
possibilitats d’ascens a Segona minvaven 
una mica. L’Hospitalet va caure per 1-0 al 
camp del Caudal, de manera que ara haurà 
d’intentar remuntar a casa. També ho haurà 
de fer l’Huracán, que va caure per 2-1 con-
tra el filial de l’Athletic de Bilbao. El seu 
resultat, però, és una mica menys desfavo-
rable que l’aconseguit pels riberencs. 
Tampoc el Lleida va aconseguir sortir de 
l’anada amb un resultat favorable. Els de 
Seligrat van empatar 1-1 a casa contra el 
Jaén, el campió del grup quart. 

De tots els futbolistes que van acabar la 
temporada amb el Badalona, només Robert 
i el juvenil Jordi tenen lloc assegurat per la 
temporada vinent. Però alhora, en l’extrem 
oposadament contrari, únicament són tres 
les baixes segures. 
Es tracta de Marcelo, Cortés i Jordi Quin-
tillà. Els dos últims van jugar a les ordres 
d’Albert Càmara en qualitat de cedits. 
L’extrem i el central van arribar a l’estiu, 
procedents del Reial Madrid. Cortés torna 
ara al conjunt de la capital després d’una 
temporada més que correcta, en què ha 
estat un habitual en els onzes amb actua-
cions recurrentment notables. Marcelo, qui 
també ha gaudit de molts minuts durant el 
curs, ha signat pel Granada. Jordi Quintillà 

històrica eliminatòria de Copa contra el 
Barça. Fa dos anys va retirar-se al Sant 
Andreu i va acceptar ser el segon de Piti 
Belmonte. A qui també acompanyarà ara 
al Badalona. A ells dos s’hi unirà Toni 
Gil, també antic integrant del cos tècnic 
andreuenc i home de total confiança de 
Belmonte. Així doncs, sembla que la con-
tinuïtat de Càmara, Delgado i Guilera serà 
complicada.

va arribar al mercat d’hivern procedent del 
Barça B, on no tenia minuts, per reforçar el 
centre del camp. Però la seva aportació ha 
estat més aviat minsa i residual.
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 11a edició del Torneig 
MB Motors de Golf dins el 
Mercedes Trophy 2013
El passat dia 4 de juny va tenir lloc l’onzena edició del 
Torneig MB Motors de Golf al Club de Golf Vallroma-
nes amb una excel·lent acollida. Es van congregar un 
total de 101 jugadors i es va celebrar sota la modalitat 
Stableford en un sol  recorregut de 18 forats en dues 
categories. Els guanyadors del torneig van ser Joaquín 
Iglesias Vega en 1ª Categoria, mentre Gregorio Hernán-

dez Macías es va emportar el títol a 2ª Categoria. Tots 
els jugadors es van emprar al màxim, conscients de la 
importància del torneig i motivats per arribar a la Final 
Nacional, que tindrà lloc del 8 a l’11 de setembre i que 
reunirà els guanyadors de les dues categories de cada 
un dels 20 tornejos que composen el circuit Mercedes-
Trophy 2013.
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Més d’una setmana després que es fes 
pública la marxa de Taka com a entre-
nador de la primera plantilla del Sant 
Gabriel, aquesta encara no té inquilí per 
al proper curs. Ho va estar a punt de te-
nir a principis d’aquesta setmana, en la 
figura del fins ara tècnic de l’Espanyol, 
Luis Carrión. L’entrenador era del gust 
del club i havia rebut amb interès l’oferta 
de l’equip adrianenc, però finalment, per 
motius personals, ha decidit no firmar.  
Amb tot, i al tancament d’aquesta edi-

El ‘no’ de Luis Carrión fa 
pensar en el rayista Limones

ció, Carrión estava recomanant alguns 
perfils per a la banqueta adrianenca, tot 
i que el club també estaria interesat a 
sondejar l’entrenador del Rayo, Dani Li-
mones. Sigui qui sigui l’entrenador defi-
nitivament, ja s’han confirmat un parell 
d’incorporacions per a reforçar l’equip. 
La primera d’elles és Nelly Maestro, 
migcampista procedent del Praínsa Sa-
ragossa, internacional amb la sel·lecció 
espanyola i una de les jugadores amb 
més projecció del futbol femení esta-

tal. El segon fitxatge és la jove Gemma 
Pla, que arriba procedent del Vic, de la 
Segona Divisió. D’altra banda, el club 
està negociant la contractació de Paula 
Nicart, jugadora que enguany ha jugat 
al Levante Las Planas català. A més 
d’aquests reforços, alguns altres podrien 
concretar-se a finals d’aquesta setmana, 
quan s’acabin les proves que diferents 
jugadores, algunes del Málaga, del Se-
villa o del futbol francès han realitzat 
aquests dies. 

El tècnic 
espanyolista va 
rebutjar l’oferta 
del ‘Sangra’, 
que ara pensa 
en l’entrenador 
del Rayo

Es juguen el pas a 
les semifinals de la 
Copa Catalunya
Com un dels quatre equips catalans de la 
màxima divisió del futbol femení estatal, 
el primer equip del Sant Gabriel comença 
a disputar aquest cap de setmana la Copa 
Catalunya. Ho farà jugant directament els 
quarts de final contra l’Escola Comarcal Les 
Garrigues, que el passat cap de setmana en 
la ronda de vuitens de final va superar el 
Bonaire. Si les de Sant Adrià volen ser a les 
semifinals d’aquesta competició, hauran de 
guanyar aquest rival al seu camp, en un únic 
partit disputat a Les Borges Blanques. En la 

Les adrianenques 
es jugaran els 
quarts de final 
al camp de Les 
Garrigues, en un 
matx a partit únic 

resta de partits de quarts de final també de-
buten els altres tres grans equips catalans: 
el Barça, l’Espanyol i el Levante Las Planas.

Poliesportiu
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El Montgat passa a la final i guanya la 
plaça esportiva per jugar a la lliga EBA
Alegria màxima a Lleida on el Montgat va 
segellar el pas a la final i es va guanyar el 
bitllet per jugar a la lliga EBA. Tot estava 
preparat perquè fos una gran festa. Els 34 
punts de renda aconseguits a l’anada van 
fer mobilitzar al club i a molta gent del 
poble per desplaçar-se a la terra ferma a 
confirmar l’ascens. 2 autobusos plens, que 
finalment va pagar l’Ajuntament de Mont-
gat, van acompanyar l’equip per rematar la 
feina. La sortida en tromba del Pardinyes 
va fer pensar en el pitjor escenari. Com 
ha passat en gairebé totes les elimina-
tòries d’aquest Play Off, els partits d’anada 
han estat molt diferents als de la tornada, 
permetent parcials molt esbojarrats. Amb 
aquest guió i molt d’encert, els locals van 
retallar 10 punts en el primer quart (34 a 
24). Només l’encert de Monterde i Camins 
havia permès aturar la sangria inicial. A me-
sura que van anar passant els minuts però, 

el Montgat va saber refredar l’ambient. No-
vament els punts de Nogales des de la ban-
queta van ser vitals per mantenir el nivell. A 
la mitja part els vermells perdien per 12 (55 
a 43) però encara tenien 24 punts de renda 
a l’eliminatòria. A la represa, el Pardinyes 
ho va fiar tot a l’encert exterior. Els lleida-
tans van anotar fins a 5 triples en aquell 
període, però sempre van trobar resposta 
al davant de Nogales -9 punts seguits- que 
va estar ben secundat per Morales i Ortiz 
per mantenir les coses al seu lloc (74 a 63 
min 30). Al tram final, el Pardinyes va aug-
mentar el nivell físic, amb algunes accions 
a destemps, que van permetre reduir el des-
avantatge però que mai van fer perillar el 
resultat de l’eliminatòria. Ara el Montgat, ja 
amb la plaça esportiva per la lliga EBA, ju-
garà la final de la Copa Catalunya contra el 
Quart a casa seva el diumenge a les 19:30.  
El Santa Coloma es queda a les portes 

El Santa Coloma no va poder remuntar els 
9 punts de diferència de l’anada contra el 
Quart i va quedar eliminat a les semifinals 
de la Copa Catalunya. El somni dels colo-
mencs va durar 10 minuts (18 a 21) apro-

Tornada semifinals (anada i tornada)
 Quart 75   -  Santa Coloma 74

 Pardinyes 105 -  Montgat 86

Play Off Copa Catalunya

fitant l’encert de Marc Balagué i els nervis 
dels gironins. Amb el pas dels minuts però, 
els pesos pesats del Quart van aparèixer i 
des de la direcció de Bataller i la defensa 
interior de Lluís Martínez van capgirar el 

Foto: UEMontgat

partit a la mitja part (44 a 37) per deixar 
l’eliminatòria molt coll a munt. El pas dels 
vestidors no va fer canviar res contra un lí-
der molt sòlid (68 a 55) i el Santa Coloma 
només li va quedar lluitar fins acabar perdre 
per la mínima. Ara els colomencs jugaran 
el partit pel 3r i 4rt lloc contra el Pardin-
yes a quart el diumenge a les 17:30. En 
teoria qui guanyi tindrà plaça esportiva per 
jugar a EBA, però les possibles renúncies 
d’aquesta lliga podria donar plaça a tots dos 
equips. De totes maneres, el Santa Coloma 
obrirà un període de reflexió per determinar 
si vol mantenir un equip a la Copa Cata-
lunya. 

“Quan toques col·lectius poc habituals a 
que es parli d’ells, notes més agraïment”
El bàsquet no professional ja té un alta-
veu a la ciutat. És el de “Fem Bàsquet”, 
un programa que s’ha estrenat aques-
ta primavera a Ona Mar i que dóna veu 
als aficionats que practiquen aquest 
esport. De la mà de l’experimentada 
periodista badalonina Sònia Ribó, ha 
trobat el format per parlar de les qües-
tions més relacionades amb els que 
disfruten d’aquest esport, però que no 
tenen cabuda als mitjans convencio-
nals. Creus que la realitat del bàsquet 
de Badalona demandava un espai així?
Si, arriba a molta gent. Espai n’hi ha perquè 
públic en té, però portar-ho a la pràctica d’una 
manera més professional és més complicat. 
De moment estem molt il·lusionats amb la 
causa i aviam com evoluciona.
Com definiries el bàsquet de Badalona 
fora del professionalisme del primer 
equip de la Penya? 
És un bàsquet en el que destaquen els valors 
per davant dels resultats. Els nens i nenes 

es formen en aspectes com el joc d’equip, 
el sacrifici d’anar a entrenar, el saber guan-
yar, saber perdre...valors que també són una 
manera de créixer i formar-se com a persona. 
El terreny que abarqueu és molt ampli. 
Hi ha molts jugadors a Badalona no pro-
fessionals. Creus que l’èxit d’aquests 
primers programes és tractar temes 
transversals que no estan subjectes a 
l’actualitat del cap de setmana?

El programa de ràdio “Fem Bàsquet” tancarà la temporada el proper dijous amb una festa al Sarau (20h)
Pot ser. També ve condicionat a que si fem 
el programa el dijous, tractar l’actualitat del 
cap de setmana anterior ens queda una mica 
lluny. Per això el format de tertúlia, de tractar 
temes que afecten al màxim de gent possible, 
posar-los en una taula i parlar-ne. 
Vau fer un reportatge explicant què 
costa jugar a bàsquet. Quina rebuda va 
tenir?
La resposta va ser molt positiva perquè la 
gent se sent molt representada i clar, parlar 
d’un entrenador o d’un jugador pot entrar en 
la normalitat tot i que no surtin molt en els 
mitjants, però portar pares perquè expliquin 
com s’estrenyen el cinturó, qui els porta als 
entrenaments, la rutina que tenen darrere del 
bàsquet dels fills... té molta rebuda. Quan 
toques col·lectius que no estan acostumats a 
que es parli d’ells, notes més l’agraïment
Ho vau dir a l’editorial, el bàsquet feme-
ní és el gran oblidat
Potser no està oblidant però si en un segon 
pla. S’estan fent bé les coses des dels clubs 

i també han de tenir el seu espai al bàsquet 
base. Fan bé les coses i obtenen èxits.
Com va veure Ona Mar el projecte?
Ens va rebre amb els braços oberts, vam anar 
amb molta il·lusió, els vam explicar que tin-
dríem molta presencia a les xarxes socials i 
de seguida ens van oferir totes les facilitats. 
Des del primer moment van estar molt en-
grescats amb la proposta.
Des del govern espanyol s’han fet i es 
segueixen fent intents per regularitzar 
la situació de tothom que treballi en un 
club esportiu. És un error?
És una de les polèmiques que hi ha sobre la 
taula. Estem en un moment molt difícil i per 
mi es un error tot el que sigui apretar i no el 
que sigui facilitar. Hi haurà clubs que ho po-
dran assumir però molts que no. És posar un 
pal a la roda.
Ets la cara visible però hi ha molta gent 
col·laborant al darrere. Com treballa 
“Fem Bàsquet”?
Som un grup de 7 persones totes molt vin-

culades a la ciutat i amb molt de bàsquet a 
l’esquena, que coneixem aquest món i sabem 
a quina porta trucar. Fem reunions setmanals 
per decidir els temes a tractar. Tot és molt 
consensuat i el dijous surt la feina de moltes 
altres hores.
El projecte no ha parat de créixer i ara 
us plantegeu fer un fi de festa al Sarau. 
Ens venia molt de gust fer-ho i una mica ens 
ho hem trobat degut a l’acollida que hem tin-
gut. Hem vist la gent molt engrescada, vam 
preguntar al Sarau i la cosa va tirar endavant. 
Serà un programa en directe de dues ho-
res amb públic. Tothom hi està convidat, hi 
haurà sorpreses, regals i cares conegudes. 
Esperem que la gent s’animi, de 20 a 22h, 
per agrair aquesta resposta positiva que hem 
tingut.
S’acaba la temporada, i ara què passa?
Tocarà fer balanç. La idea l’any que ve és fer 
al temporada sencera, però llavors potser ens 
hem de replantejar coses. Segur que hi haurà 
novetats i canvis.
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‘¿Como came-l’arte?’, una 
exposició per menjar-se-la
Des de la passada setmana, la Nau 3 del 
Centre Cultural l’Escorxador de La Salut 
acull l’exposició ¿Cómo came-l’arte? de 
l’artista badalonina Lucía Retamosa.
La mostra és el principi de la unió entre 
l’escultura i la cuina on l’artista vol apropar 
l’art a l’espectador amb l’objectiu de jugar 
amb un ham, en aquest cas el menjar, 
disposat en un espai expositiu i observar 
la reacció del públic. Lucia Retamosa, de 
24 anys, està graduada en Arts Aplicades 
a l’Escultura a l’Escola d’Art i Superior de 
Disseny Pau Gargallo i ha realitzat tallers 
de creació d’escultura al TallerBDN. La 
seva obra ha format part de diferents expo-
sicions col·lectives i individuals. Retamosa 
també ha participat a diferents simpòsiums 
i concursos d’escultura a nivell interna-
cional. Amb ¿Cómo came-l’arte?, l’artista 

vol que les peces exposades atraguin 
l’espectador, i que aquest no es resisteixi 
ni es contingui en agafar-les i menjar-les. 
També vol ser una sàtira d’aquell especta-
dor que assisteix a les exposicions d’art 
només el dia de la inauguració pel refrigeri 
que s’ofereix. El catering i les relacions so-
cials com a element principal d’una inau-
guració, seran els elements principals de 
l’exposició. La finalitat de l’artista és que 
un esdeveniment com una inauguració, 
serveixi, a més de per relacionar-se, conèi-
xer, observar i compartir, també per expe-
rimentar i interactuar amb la intenció de 
menjar-se les peces d’art exposades, i que, 
la resta de dies l’exposició es transformi en 
l’empremta de tots els que hi hagin passat. 
La mostra es podrà visitar fins divendres 
dia 28 de juny.

Els Micaco 
tornen als 
gamma alta 
de set
La diada d’Horta-Guinardó del pas-
sat cap de setmana va valer als Cas-
tellers de Badalona per tornar a alçar 
un gamma alta de set. En primera 
ronda, van optar pel tres de set, que 
es va descarregar durant el segon 
intent. La segona figura va ser el tres 
de set amb agulla, que va suposar 
molt de treball. Representa el segon 
tres de set amb agulla i el tercer cas-
tell de set de gamma alta d’enguany. 
Per tal d’arrodonir, van encarar el 
quatre de set en tercera ronda. Amb 
l’ajuda de les altres colles, van des-
carregar-lo força tranquil. La prope-
ra diada serà aquest diumenge a la 
festa major del barri de Sant Gervasi 
amb la Colla Jove de Barcelona. 

El Museu de Badalona acull des de dijous 
el projecte Sub Lucem. Art, Ceràmica, Ar-
queologia, que recull la recerca plàstica 
en el món de la ceràmica contemporà-
nia. La mostra, realitzada pel saragossà 
Jorge Egea a l’Escola d’Art i Superior 
de Disseny Pau Gargallo de Badalona, 
presenta una relació entre la creació ar-
tística i l’arqueologia clàssica, a partir 
de l’especulació formal sobre la imatge 
del déu grecoromà de les arts, Apol·lo. 

Aprofitant la museografia de les Termes 
i el Decumanus, es presenta un conjunt 
d’instal·lacions on materials com la terra-
cuita o la porcellana entren en diàleg amb 
les restes arqueològiques de la Baetulo 
romana, inspirant-se en algunes de les 
peces del Museu. Sub Lucem transporta 
a un espai poètic en el qual, com a la cai-
guda del dia, el temps i la llum s’aturen, 
on passat i present conviuen i intercan-
vien els seus significats.  

El Museu mostra la relació 
entre arqueologia i art

El Cryptshow Festival, el certamen ci-
nematogràfic de gènere de terror, fan-
tàstic i ciència ficció per excel·lència 
del Barcelonès Nord, arriba enguany 
a la seva 7ª edició. Encara que l’eix 
central de l’esdeveniment, que tindrà 
lloc a El Círcol a principis de juliol, és 
el cinema, també la literatura, la mú-
sica i la pintura tenen un paper molt 
important. Es tracta d’una inicitiva 
independent, sense ajudes públiques 
ni subvencions, i que tot i el seu èxit 
creixent, necessita un cop de mà per 
autofinançar-se, com ja fan altres pro-
jectes culturals –recentment parlàvem 

El Cryptshow busca 
finançament ‘online’

del Concurs de Música de Badalona-. 
El Cryptshow s’ha embarcat en una 
campanya de micromecenatge amb 
l’objectiu de recaptar diners que con-
tribueixin a l’organització del festival. 
Entre d’altres destins, els recursos 
recollits es dedicaran a la promoció, 
a despeses tècniques i a gestió de 
convidats especials. La iniciativa es 
desenvolupa a través Kifund, un web 
especialitzat en el crowfunding per a 
finançar projectes audiovisuals. La fita 
dels organitzadors és arribar als 666 
euros, xifra quasi assolida a falta d’una 
setmana per concloure la campanya.

L’Espai Betúlia ha acollit aquesta setma-
na la presentació del còmic @iaioflau-
tas, d’Andrea Lucio i amb el pròleg de 
l’antropòleg barceloní Manuel Delgado.
El còmic narra en unes 60 pàgines la 
formació dels Iaioflautas i algunes de 
les seves accions. Les accions d’aquest 
col·lectiu acostumen a ser concretes i giren 
entorn a ocupar bancs, agències de qua-
lificació o edificis governamentals, només 
alguns dels integrants saben el destí final 
de cada acció; així doncs, el relat compta 
que cada esdeveniment és una sorpresa 
per a quasi tots, com incert és el futur, en-
cara que depengui de tots i cadascun de 
nosaltres incidir en allò que no volen que 
ens sigui imposat.

L’Espai Betúlia acull la 
presentació del còmic 
sobre els ‘@Iaioflautas’ 

Foto: Arxiu, Museu Badalona
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